
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Norberta Krajczego

wspólnie z innymi senatorami
na 31. posiedzeniu Senatu
w dniu 22 kwietnia 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego

Zwracam siê do Pana Ministra z proœb¹ o przedstawienie stanowiska ministerstwa odnoœnie do de-
cyzji z dnia 11 marca 2009 r., podjêtej przez ministrów finansów krajów Unii Europejskiej – Ecofin,
o nieumieszczeniu na liœcie produktów podlegaj¹cych preferencyjnej stawce VAT jednorazowych pielu-
szek dla dzieci (rewizja dyrektywy 2005/112/EC).

Decyzja ministrów finansów krajów Unii Europejskiej dotknie nie tylko Polskê, ale równie¿ Czechy,
Wêgry, Portugaliê i Maltê. S¹ jednak kraje unijne, w których instrumenty podatkowe s¹ wykorzystywa-
ne jako element polityki prorodzinnej, jak Wielka Brytania i Irlandia, gdzie jest zerowa stawka VAT, czy
Luksemburg, gdzie obowi¹zuje stawka VAT na poziomie 3%. Dotychczas obowi¹zuj¹ca w naszym kraju
stawka VAT w wysokoœci 7% na pieluszki jednorazowe na pewno jest pomoc¹ dla rodziny, która dziêki
temu p³aci mniej za podstawowe artyku³y higieniczne. Ka¿dy wzrost kosztów wp³ynie na obni¿enie po-
ziomu ¿ycia rodziny.

Naczelna Izba Pielêgniarek i Po³o¿nych zwróci³a siê równie¿ do mnie, jak i do innych parlamentarzy-
stów z proœb¹ o wyst¹pienie do Ministerstwa Finansów w tej sprawie, gdy¿ ten samorz¹d od lat dzia³a
w zakresie rozpowszechniania wiedzy o pielêgnacji i ochronie zdrowia na rzecz najmniejszych Polaków –
noworodków i ma³ych dzieci.
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